
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И КУЛТУРНО 
МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №10

от извънредно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведено на 16.05.2024 г.
от 09:15 часа в Зала 1, ет.2, ул. „Московска" №33

Днес, 16.05.2024 г. се проведе извънредно заседание на Постоянната комисия 
по Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-н Мирослав Боршош — председател на ПК 
по ОКНКМ 6 9:20ч„ При направената проверка на кворума беше установено, че 
присъстват 10/десет/общински съветници, поради което заседанието може да 
бъде проведено. Г-н Е. Савов се присъедини по време на заседанието. Г-н В. 
Калановски и г-н В. Лилков отсъстваха за цялата продължителност на 
Заседанието.

Г-н М. Боршош докладва проекта за дневен ред на заседанието. Не бяха 
повдигнати въпроси. Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 10 /десет/ 
гласа "за".__________________

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване на дневния ред:

1. Миоослав Боошош ча

2. Венци СтойчеВ ча

3. Цветелина Симеонова - Заокин ча

4. Антон Хекимян ча

5. Бонка Василева ча

6. Веселин Калановски —

7. Вили Лилков —

8. Геогин Бооисов ча

9. Диян Стаматов ча

10. Еньо СаВов — 1/7



11. Ивайло Костаоинов ча

12. Иван Виоелов ча

13. Стефан Спасов ча

По т. 1 от дневния ред :
Доклад с вх.№ СОА24-ВК66-4162 / 13.05.2024 г. относно утвърждаване на 

финансиране за проекти, разгледани и оценени от Експертни комисии по програма 
"Календар на културните събития на Столична община" 3а 2024 г. с вносител г- 
жа Я. Генова — зам.-кмет на Столична община

Г-н М. Боршош представи накратко предмета на доклада и посочи, че е 
получено писмо свързано с решението на експертната комисия.

Г-жа Я. Генова информира ПК, че докладът се отнася до раздел 
„Стратегически събития" и раздел „Значими събития" на Календара на 
културните събития на Столична община. Припомни, че предложението 3а 
разширен състав на експертните комисии 3а оценка на постъпилите 
предложения е било утвърдено на последното заседание на ПКОКНКМ. 
Експертните комисии са работили интензивно. Предложени 3а финансиране са 18 
/осемнайсет/ проекта, постъпили по надлежния ред и оценени с необходимия брой 
точки. Всичките предложени 3а финансиране събития са традиционно 
подкрепяни от СО. Докладът обхваща приоритетно разгледани проектни 
предложения, чиито дейности приключват през май и/или юни месец. Това са 18 
/осемнайсет/ проекта в различни формати (конкурси, фестивали, международни 
професионални срещи с фестивален елемент, интердисциплинарни и пр.). 
Общата стойност на исканото финансиране от СО е 280 850 /двеста и 
осемдесет хиляди осемстотин и петдесет/ лв. По програмата са постъпили 
общо 83 /осемдесет и три/ проекта. За следващото заседание на ПК 
експертната комисия ще е готова с решения по останалите постъпили проекти 
3а 2024 г. В допълнение на посочените 18 проекта, докладът предлага да се 
продължи партньорството с Европейския музикален фестивал - целогодишно 
събитие с традиционна подкрепа от СО.

Г-н М. Боршош призова вносителя да изчисти протокола от заседанието 
на експертните комисии, защото близо половината от членовете на 
експертната комисия не са го подписали. Отправи питане към г-жа Я. Генова дали 
се е запознала с писмото от София Лайв Фестивал организиран от г-жа Рут 
Колева, която изразява опасение, че така определеното финансиране е твърде 
недостатъчно. Фестивалът има своята тежест и значимост вече четвърта 
година. Отправи питане дали има възможност да бъдат увеличени средствата й 
или да бъде оставен проектът 3а преразглеждане заедно със следващата група 
от проектни предложения.

Г-жа Я. Генова посочи, че общият брой експерти включени в разширения 
състав на експертните комисии са 23 /двадесет и три/ души. Конкретните 
проектни предложения са гледани от 8 /осем/ души външни експерти и 
експертите от д-я „Култура" на СО. Т.е. подписите на протокола са точният 
брой. Всеки проект се разглежда от двама души и в последствие следва обща 
дискусия. По отношение на фестивала на г-жа Рут Колева, г-жа Генова информира 
ПК, че проектът е получил 61 /шейсет и една/ точки. Този брой точки не е по 2/7



никакъв начин оценка на качеството на фестивала и значимостта му за София и 
цяла Европа. Той има съществено международно измерение. Фестивалът 
привлича не само чуждестранни участници, но и публика. На всички постъпили 
предложения е било нужно да се съкратят бюджетите поради бюджетните 
ограничения.

Г-н М. Боршош конкретизира въпроса си към г-жа Я. Генова както следва: 
има ли възможност да преразгледа решението при искани 80 000 /осемдесет 
хиляди/лв. за финансиране, отпуснати 25 000 лв., на базата на писмото след като 
и самата тя казва, че фестивалът е ценен? Или той ще предложи в зала да се 
увеличат средствата за този фестивал.

Г-жа Я. Генова отвърна, че според процедурата може да се включи 
проектът с втория пакет получени пакетни предложения, които ще бъдат 
гледани в рамките на тази и следващата седмица. Ако бюджетът позволява да се 
увеличат средствата.

Г-н М. Боршош отправи питане дали има други въпроси и предложения или 
да се премине към гласуване на доклада с единствената промяна за връщане за 
преразглеждане на проектното предложение на София Лайв Фестивал.

Г-жа Б. Генова, д-р д-я „Култура" - СО предложи техническа корекция на 
проекта на решение. В т.З и т.4, където е отбелязано, че необходимите средства 
3а проектите по т.1 се осигурят от бюджета на д-я „Култура" да се добави и по 
т.2.

Г-н Боршош подложи на гласуване доклада с така формулираните 
предложения за изм. и доп. на проекта на решение.

въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в 
проекта на решение:
И.Текстът в т. 3 „одобрените по т.1 кандидати" да се чете 

„одобрените по т.1 и т.2 кандидати";
1.2.Текстът в т. 4 „ (събитията) по т.1 да се осигуряват" да се чете 

„(събитията) по т.1 и т.2 да се осигуряват;
1.3.В Приложение №01 към проекта на решение да се заличи ред № 3. 

Номерацията на останалите редове се коригира съобразно.
Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 10

Против Няма

Въздържали се 1
ПКфБ ще се произнесе с отделно становище.
Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред:

1. Мирослав Боршош за

2. Венци Стойчев за

3. Цветелина Симеонова - Заркин за 3/7



4. Антон Хекимян ча

5. Бонка Василева ча

6. Веселин Калановски —

7. Вили Лилков —

8. Геогин Борисов ча

9. Диян Стаматов ча

10. Еньо Савов ча

11. Ивайло Костаоинов въчоържал се

12. Иван Виоелов ча

13. Стефан Спасов ча

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А24-ВК66-3997/ 08.05.2024 г. относно изпълнение на т. 6 

от Решение № 40 от 07.03.2024 г. на Столичен общински съвет с вносител г-жа 
Я. Генова, зам.-кмет на Столична община

Г-жа Я. Генова поясни, че разглежданият доклад по съществото си е писмо. 
С него се предлага график за осъществяване на проекта „Хей Ръчички".

Г-н Боршош подложи на гласуване предложения график.
Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:

1. Комисията одобрява графика представен с доклад с вх.№С0А24-ВК66-3997
/ 08.05.2024 г.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 2 от дневния ред:

1. Миоослав Боршош ча

2. Венци Стойчев ча

3. Цветелина Симеонова - Заркин ча

4. Антон Хекимян ча

5. Бонка Василева ча

6. Веселин Калановски —

7. Вили Лилков —

8. Гергин Борисов ча

9. Диян Стаматов ча 4/7



10. Еньо Савов ча

11. Ивайло Костааинов ча

12. Иван Виоелов ча

13. Стефан Спасов ча

По т.З от дневния ред:
Доклад с 6х.№ СОА24-ВК08-5959/19.04.2024 г. относно преобразуване чрез 

вливане на 76 ОУ „Уилям Сароян" в 32 Средно училище 3а изучаване на чужди езици 
(СУИЧЕ) „Св. Климент Охридски", гр. София, в съответствие с чл.311, ал.1 и чл.312, 
ал.1 от Закона 3а предучилищно и училищно образование (ЗПУО) с вносители г-н С. 
Илиев - кмет на район „Възраждане", г-н Б. Бонев и арх. Р. Николова -общински 
съветници

Г-н М. Боршош припомни, че докладът бе отложен поради липса на 
становище от едно от училищата. Оказва се, че 76. ОУ не са били информирани 
предварително 3а доклада и не са били провеждани разговори. Покани г-жа 
Стефанова, д-р на 76. ОУ да запознае комисията със становището си и 
фактическата обстановка. Г-н Илиев, кмет на район „Възраждане" е казал на 
предходното заседание на ПК, че е търсил баланс между двете институции. Г-н 
Стаматов е обърнал внимание 3а прецизиране на терминологията - вливане, 
преобразуване и т.н. Проблемът е, че е било създадено впечатлението, че има 
разбирателство между двете институции 3а предложения акт, но очевидно 
това не е така.

Г-жа Стефанова информира ПК, че е била уведомена 3а доклада през 
вчерашния ден (15.05.2024 г.), че кметът на район „Възраждане" е внесъл 
документи 3а процедура 3а вливане на 76.ОУ в 32. СУ. След като се е запознала с 
цялата документацията, г-жа Стефанова е разбрала, че преди повече от два 
месеца директорът на 32. СУ е внесъл доклад с приложения, в който иска от 
районната администрация да започне нова процедура 3а вливане на двете 
училища. През тези два месеца тя не е била канена от страна на кмета на район 
„Възраждане" и не са се провеждали срещи с него. Преди време е присъствала на 
среща на всички директори на училища в района с кмета на района. Била е поканена 
от него заедно с д-р на 32.СУ да дискутират въпроса 3а сливането. След което 
кметът е бил посетен от представители на Обществения съвет на училището. 
Кметът на район „Възраждане" е обещал на родителите, че те ще бъдат 
своевременно информирани, ако започне процедура 3а вливане на двете училища. 
76. ОУ не е било информирано 3а стартиралата процедура започнала от преди 
месеци. Г-жа Стефанова е запознала родителите със започналата процедура. 
Отправи питане към г-н Илиев защо два месеца не е уведомил училищната 
общност на 76. ОУ, че ще предприеме процедура по вливане и защо училищната 
общност на 76. ОУ се третира като „втора ръка".

Г-н М. Боршош отправи молба към вносителя да посочи, защо 76-то ОУ и 
обществения му съвет не са уведомени 3а започналата процедура?

Г-н Илиев, кмет на район „Възраждане" обърна внимание, че се е срещал с 
представители на ОС на 76. ОУ и ги е запознал с предложението.
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Г-жа Михаела Райкова, представител на ОС на 76. ОУ потвърди, че тази 
среща се е състояла.

Г-н Илиев допълни, че срещата се е състояла на 07.03.2024 г.. 
Ръководството на 76. ОУ е уведомено за предприетите действия с писмо от 
14.05.2024 г. Процедурата започва реално от заседанието на ПКОКНКМ.

Г-н Боршош изрази мнение, че нужната комуникацията не е осъществена в 
пълния й обем.

Г-н И. Виделов отправи предложение за отлагане произнасянето на ПК по 
доклада, защото в противен случай ще се наложи решение без постигнато 
разбирателство между двете училища.

Г-н М. Боршош даде думата на арх. Николова в качеството й на вносител.
Арх. Николова посочи, че е налично положително становище от страна на 

РУО. Призова да се вземе предвид, че за първи клас има подадени 484 заявление за 
32. училище срещу 32 заявления за 76-то. Призова да се даде думата на директора 
на 32. училище.

Г-жа Нели Костова, д-р на 32. училище посочи, че ако не се случи по някакъв 
начин разширение на училището ще се наложи намаляване на броя паралелки. Всяка 
съкратена паралелка води до съкращаването на двама учители в работоспособна 
възраст. Това ще доведе до социално напрежение.

Г-н Боршош посочи, че процесът на прозрачност на взимане на решение не 
е спазен. Подложи на гласуване предложението за отлагане на доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията отлага произнасянето си по доклада с предложения проект на
решение

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 7

Против 3

Въздържали се Няма
Поименно гласуВане по т, 3 от дневния ред:

1. Миоослав Боошош за

2. Венци Стойчев за

3. Цветелина Симеонова - Заокин поотив

4. Антон Хекимян за

5. Бонка Василева поотив

6. Веселин Калановски --

7. Вили Лилков —

8. Геогин Бооисов поотив

9. Диян Стаматов за 6/7



Заседанието бе закрито С изчерпване на дневния ред.

10. Еньо Савов ча

11. Ивайло Костаоинов ча

12. Иван Виоелов ча

13. Стефан Спасов —

Изготвил:
ДоичрХристев

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

(.
Мирослав Боршош

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Венци Стойчев

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Цветелина Симеонова- Заркин
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